
Email invitation to MR3 seminar - Version française ci-dessous 

 
 

Dear PhD candidate, 
 
Do you want to efficiently communicate on your research? 
Do you expect to receive feedback and advices for your next talks? 
Do you plan to manage your stress while presenting your projects ? 
 
If affirmative, join the MR3 seminar! 
 
 

The “University of the Greater Region” is organising  
 

A "MR3 - My Research in 3 minutes" training session   
 

That will be held in July 2015, 7th-8th,  
in the ULg Scientific Station of the Hautes-Fagnes (Hohes Venn), Mont Rigi, Waimes (Eifel Nature 

Park, Belgium) 
 

 

 
On the basis of the Three Minutes Thesis (3MT) concepts developed by the University of Queensland, 
the seminar will allow you to present a sticky oration on your research to a non-specialist audience, 
in just three minutes. 
 
One week before the residential seminar, you will be required to attend a 1-hour-Open Online 
Course (MOOC) designed to present the training, give advice, show 3MT examples and guidelines for 
the homework. As an output of this course, you will be asked to prepare your "MR3" pitch and to be 
able to present it during the training seminar. The course and seminar will be given in English, and 
will benefit from the multi-cultural framework of the Greater Region. Moreover, after the seminar, 
you will have the possibility to get the video of your presentation fur further dissemination purposes 
(research blog, project web page, etc...). 
 
The Scientific Station of the Hautes Fagnes (Hohes Venn) at Mont Rigi will host the participants in a 
wonderful natural environment. No more than 25 doctoral researchers can be hosted in this friendly 
guesthouse. Rooms are to be shared by 3 or 4 participants. 
 
Practical information on the stay, car pooling and course access will be sent after the selection of 
participants (if necessary, based on motivation arguments, see registration from). 
 
 

Registration is now open. Direct registration online.  
 
Please visit the UniGR Internet Portal for more information on the “MR3” seminar!  
 
 

https://my.ulg.ac.be/portail/go_xt.do?a=o%7C11004%7Ce%7C205326
http://www.uni-gr.eu/fr/evenements/manifestations-a-destinations-de-doctorants-2015.html


Summary 
Title : MR3 – My research in 3 minutes 
Targeted PhD candidates: all disciplines, all levels. 
Official working language: English.  
Dates: July 2015, 7-8th  
Registration: online compulsory registration from now on up to June, 10th 
Participation fees: your participation fees & accommodation costs will be entirely covered by the 
“University of the Greater Region” budget. 
Transport facilities: Please provide your availability to offer your car for transportation or your need 
to find a seat. 
For more information: www.uni-gr.eu > events menu!  
 
 

Contact me if you have any question. 
 
Best regards and see you at the “UniGR MR3 seminar”! 
 
Ophélie Ladrière 
MR3 coordinator for UniGR 
University of Liege 
oladriere@ulg.ac.be 
  

https://my.ulg.ac.be/portail/go_xt.do?a=o%7C11004%7Ce%7C205326
http://www.uni-gr.eu/
file:///C:/Users/u202030/Documents/UniGR%202015/MR3/communication/oladriere@ulg.ac.be


English version above 

 

 
Chère doctorante, 
Cher doctorant, 
 
Voulez-vous communiquer efficacement sur votre recherche? 
Souhaitez-vous recevoir un retour et des conseils pour vos prochaines présentations? 
Souhaitez-vous pouvoir mieux gérer votre stress lors de vos communications orales? 
 
Si oui, venez au séminaire MR3! 
 

L'"Université de la Grande Région" organise  
 

une session de formation appelée "MR3-My Research in 3 minutes"   
 

qui se tiendra les 7 et 8 juillet 2015 
à la Station scientifique des Hautes Fagnes de l'ULg, Mont Rigi, Waimes (Parc Naturel de l'Eifel, 

Belgique)  
 

 
 

Sur la base du concept "the Three Minutes Thesis (3MT)" développé par l'Université du Queensland 
Queensland (ou "Ma Thèse en 180 secondes" organisée depuis quelques années en pays 
francophones tels que la Belgique et en France), ce séminaire vous permettra de présenter un 
discours accrocheur sur votre recherche à un public de non-spécialistes, seulement en 3 minutes. 
 
Une semaine avant le séminaire résidentiel, il vous sera demandé de suivre une heure de cours en 
ligne (MOOC) qui vous présentera la formation, vous donnera des conseils, vous montrera des 
exemples de 3MT et vous donnera la marche à suivre pour le travail à réaliser chez soi avant le 
séminaire.  A l'issue de ce cours en ligne, il vous sera demandé de préparer votre pitch "MR3" et 
d'être capable de le présenter pendant le séminaire.  Le cours et le séminaire seront donnés en 
Anglais et bénéficient du contexte multiculturel de la Grande Région. De plus, après le séminaire, 
vous pourrez disposer de la vidéo de votre présentation et l'utiliser à diverses fins de promotion de 
votre recherche (sur votre blog pro, page chercheur, etc...). 
  
La station scientifique des Hautes Fagnes au Mont Rigi accueillera les participants dans un 
magnifique environnement naturel. La station ne peut accueillir que 25 participants et les chambres 
seront partagées par 3 ou 4 personnes. 
 
Les informations pratiques relatives au séjour, au co-voiturage et à l'accès au cours en ligne seront 
envoyées après la sélection des participants (si nécessaire, sur la base des arguments de motivation 
qu'il vous sera demandé de joindre dans le formulaire d'inscription).  
 
 
Les inscriptions sont ouvertes. Inscription directe en ligne. 
 

Pour plus d'informations sur le séminaire "MR3", n'hésitez pas à consulter la page web du 
consortium UniGR! www.uni-gr.eu > menu événements! 
 

https://my.ulg.ac.be/portail/go_xt.do?a=o%7C11004%7Ce%7C205326
http://www.uni-gr.eu/fr/evenements/manifestations-a-destinations-de-doctorants-2015.html
http://www.uni-gr.eu/


 
En résumé... 
Titre : MR3 – My research in 3 minutes 
Public ciblé : doctorants de toutes les disciplines, à tous niveaux de leur travail de thèse. 
Langue du séminaire et langue de travail: Anglais.  
Dates: 7 et 8 juillet 2015 
Inscriptions: inscription via le formulaire en ligne dès maintenant et jusqu’au 10 juin 2015. 
Frais de participation: les frais de formation, matériel, infrastructure et de bouche sont entièrement 
pris en charge par l' “Université de la Grande Région”. 
Transport : merci de nous signaler dans le formulaire d'inscription si vous êtes disposé à partager 
votre voiture ou si vous avez besoin de trouver une place dans une voiture.  
 
 
N'hésitez pas à me contacter si vous avez des questions à ce sujet! 
 
Bien cordialement et à bientôt au séminaire UniGR MR3 !! 

 
Ophélie Ladrière 
Université de Liège 
Administration Recherche & Développement 
Coordination du séminaire UniGR MR3 

oladriere@ulg.ac.be 
 
 
 
 
 

 

https://my.ulg.ac.be/portail/go_xt.do?a=o%7C11004%7Ce%7C205326
file:///C:/Users/u202030/Documents/UniGR%202015/MR3/communication/oladriere@ulg.ac.be

